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J E G Y Z � K Ö N Y V 
 

 
Készült: Sajóbábony Város Önkormányzat Képvisel�-testülete által 2010. október 25-én a 

Heltai Rendezvények házában megtartott közmeghallgatásról 
 
Jelen vannak:  Nagy Imre polgármester 
   Török Barna címzetes f�jegyz� 
   Bencs Gábor, Gazda Lajos ,  Lakatos Jen�,  Ráduly József,  
   Seb�k Lajos,  Dr. Varga Eszter képvisel�k 
   Sajóbábony lakossága kb. 80 f� 
   Király Gáborné jegyz�könyvvezet� 
 
Seb�k Lajos képvisel� köszönti a megjelenteket.  
 
Nagy Imre polgármester ismerteti a választás eredményét,a képvisel�-testület alakuló ülését, 
a létrehozott bizottságokat, azok tagjait. Beszámolót ad az elmúlt év fontosabb eseményeir�l,   
a 2010. év gazdálkodásról, az adóbefizetésekr�l. Elmondj, hogy az adófizetés késedelmes 
teljesítése miatt az évben elmaradtak a fejlesztések.  
Várja a képvisel�-testület a lakosság javaslatát a ciklusprogram összeállításához. Ötleteik, 
célkit�zéseik,  hosszú távú terveik vannak, de szeretnék a lakosság segítségét, véleményét  is 
meghallgatni.  
 
Géczi Vincéné sajóbábonyi lakos tudomása szerint a FIDESZ alpolgármesteri címet ajánlott 
Seb�k Lajosnak ha visszalép polgármesteri jelöltségét�l Dr. Varga Eszter javára, most 
mégsem szavazták meg, miért ? 
Bencs Gábortól kérdezi, hogy családi vállalkozásban képzelik-e el az önkormányzati 
tevékenységet ? 
 
Simon Zoltán sajóbábonyi lakos elismert szakembernek tartja Bencs Zoltánt. Azt szeretné 
tudni  most, hogy Bencs Gábor képvisel� lett, azon munkálkodik-e majd, hogy a Rákóczi úti 
épület az önkormányzat tulajdonába kerüljön ? 
 
Bencs Gábor képvisel�  szerette volna ott látni édesapját a Településfejlesztési bizottságban, 
hiszen sajóbábonyi, 15 éves szakmai tapasztalattal rendelkezik. 
Nem tervezik, hogy a Rákóczi úton lév� épületet értékesítsék az önkormányzatnak.  
Fogadónapot tart majd havonta, szívesen fogadja a kérdéseket, kritikát. 
 
Gazda Lajos képvisel�  szerint alpolgármesteri tisztséget akkor ajánlottak Seb�k Lajosnak ha 
visszalép, de nem lépett vissza. 
 
Simon Zoltán sajóbábonyi lakos szeretné megalakítani a Sajóbábonyi Fiatalok 
Alapszervezetét. Szeretnék segíteni az önkormányzat munkáját, dolgozni, kritizálni 
szeretnének. Jó lenne ha a 3-as és 4-es épülettel is történne valami.  
Szerinte az alakuló ülésen Ráduly József képvisel� kit�n� munkát végzett.  
Sajnálatos, hogy a kondi teremb�l elt�ntek az eszközök, pedig szükség lenne rá, sokat 
használták a fiatalok. 
Sajóbábonyban jól m�köd� ökölvívó szakosztály m�ködött, ezt szeretnék ismét megalakítani.  
A fogorvossal nincs megelégedve a település lakossága, javasolja próbáljon ki másikat az 
önkormányzat. Ezen felül gyermekorvosra is szükség lenne hiszen város lett Sajóbábony. 
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Felvállalja, hogy összeírja a városban az ebtartókat. 
Sajnálatosnak tartja, hogy teherautóval szállítják az ebédet a gyerekeknek, vállalja, hogy 
munkadíj nélkül rendbe teszi a DAEWO-t csak az anyagköltséget kéri.  
A BÉM még mindig füstöl, mit tesz az önkormányzat.  
 
Nagy Imre polgármester  tájékoztatja, hogy már vásárolt autót az önkormányzat.  
Köszönetet mond a szervezet megalakításért, a tenni akarásért.  
A Sajóvölgye Környezetvédelmi Egyesületet m�ködését havonta 15.000.-Ft-tal támogatja az 
önkormányzat, ezen felül szakért�i díjra is adott támogatást, habár a munkájukról kevés 
tájékoztatást adnak. 
 
Molnár Norbert sajóbábonyi lakos: 
- érdekl�dik, hogy milyen pénzbeli juttatásokat kapnak a képvisel�-testület tagjai, a 

polgármester és a jegyz�, a küls�s bizottsági tagoknak milyen feladata lesz és �k kapnak-e 
tiszteletdíjat.  

- A szlovák kisebbségi önkormányzat tagjai kapnak-e juttatást és milyen feladatuk lesz.  
- Az állattartási rendelettel kapcsolatban kérdezi, miért nem fogja be az önkormányzat a 

közterületen kószáló ebeket, ellen�rzik-e az állattartó helyiségeket, miért nem 
szankcionálnak a helyi rendelet megszegése miatt.  

- Hová t�ntek az eszközök a konditeremb�l, mikor nyit ki újra. 
- Miért nem lízingelt autót az önkormányzat, esetleg pályázzon rá. 
- Nem érti miért adtak 2 millió Ft-ot a károsultaknak, holott Sajóbábonyban is lehetne mire 

költeni, a lakosságot meg kellett volna kérdezni a döntés el�tt. 
- Javasolja, hogy a  testületi üléseken kapcsolják ki a telefonokat, mert zavarja a közvetítést.  
 
Dr. Varga Eszter képvisel� elmondja, hogy most állítja össze az önkormányzat a 
ciklusprogramot, dönt arról, hogy az el�z� 4 évr�l átvett beruházások maradjanak-e vagy 
változtassanak, továbbá azon is dolgoznak, hogy a közrend megszilárduljon. 
 
Nagy Imre polgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy a jegyz� bére nem nyilvános, 
� nem választott tisztségvisel�, a polgármester bére nettó 224 e Ft. 
Új autóra nem tudott pályázatot benyújtani az önkormányzat, mert nem felelt meg a kiírásban 
szerepl� feltételeknek.  
A kisebbségi önkormányzatnak az állam évente 625 e Ft-ot ad, nem kötelezi a helyi 
önkormányzatot jogszabály arra, hogy ezt az összeget kiegészítse. 
Cigány kisebbségi önkormányzat a településen nincs.  
 
Ráduly József képvisel�  pontosan ismerteti a polgármester és a képvisel� díjazását: 
polgármester bére bruttó 450 e Ft, költségtérítése bruttó 106 e Ft, képvisel�k tiszteletdíja 
alapdíj: 50.245.-Ft/hó, bizottsági tag díja 17.000.-Ft/hó, bizottság elnökének díja: 24.000.-
Ft/hó, alpolgármester tiszteletdíja bruttó 120 e Ft/hó. 
 
Kincses László sajóbábonyi lakos arról érdekl�dik, hogy sakkszakkör beindítására van-e 
lehet�ség, ehhez szükség lenne legalább 5 db sakkra. 
 
Husovszki   sajóbábonyi lakos problémájának a megoldására mindez idáig nem került sor, a 
temet�r�l a sár, a víz befolyik az udvarára. Még nem készült el a csapadékvíz elvezetés.  
 
Nagy Imre polgármester nyitott minden kezdeményezésre, kérésével forduljon az iskola 
vezetéséhez. 
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A Husovszki ingatlanát érint�  övárok problémáról most hall el�ször.  
 
Ács Bertalanné sajóbábonyi lakos gratulál a polgármestert és a képvisel�-testület 
megválasztásához. Most, hogy nem hozott létre a képvisel�-testület szociális bizottságot, ki 
foglalkozik a gyermek- és ifjúságvédelemmel, valamint az id�sek ügyével. 
Javasolja, hogy a képvisel�-testület üléseinek a jegyz�könyve kerüljön fel az önkormányzat 
honlapjára.  
Sok szül� elviszi a gyerekeket az iskolából, ennek a döntésnek oka van, javasolja a vezetés 
nézzen utána.  
Szerinte utcák szerint be  kell osztani, hogy mely képvisel�höz lehet fordulni egyes 
településrész problémájával.  
A Ráduly József képvisel� kérdéseire továbbra is szükség van, inkább választ kell rá adni, 
nem pedig megsért�dni. 
Az állattartás problémáiról beszélni kell. 
 
Török Barna címzetes f�jegyz� elmondja, hogy megküldte az állattartási rendeletet a 
Közigazgatási Hivatalnak törvényességi ellen�rzés céljából.  
Ebtartás miatt eddig az önkormányzathoz nem érkezett bejelentés. A kóbor ebek begy�jtését 
évente két alkalommal megszervezi az önkormányzat, ennek költsége alkalmanként kb. 100-
150 e Ft. Városgazda Kft. létrehozására lenne szükség, erre azonban nincs anyagi lehet�sége 
az önkormányzatnak.  
A DAEWO gépkocsit  értékesítésre meghirdette az önkormányzat, jelentkez� nem volt.  
A Szlovák Kisebbségi Önkormányzat jogszabály alapján jött létre, tiszteletdíjat nem 
állapítottak meg a tagok, ülései nyilvánosak, a kisebbség nyelvét, kultúráját ápolják.  
A Husovszki és Sztupák ügyben megnézték a helyszínt, valóban egy kissé magasabb a járda 
mint az udvar, de ez nem fog fel olyan nagy vízmennyiséget ami indokolná az udvar 
lebitumenezését. Nem várhatják el, hogy e miatt az egész utcában lebitumeneztesse az 
önkormányzat az udvarokat.  
 
Molnár Norbert sajóbábonyi lakos nem érti, hogy Érdpatakon miért lehetett számos kényes 
kérdést megoldani, amit itt nem lehet.  
 
Bencs Gábor képvisel� elmondja, hogy részt vett a kisebbségi önkormányzat ülésén, melyet 
nem közvetített a tv. hiszen nem járultak hozzá. Felkéri majd a tagjai, hogy a rejdovai 
testvértelepülés találkozóin tolmácsként segítsék a települést. Ha ezt nem tudják megtenni 
feljelentést tesz ellenük. 
Az önkormányzat tagjainak tiszteletdíja pontosan közzé lett téve.  
Új napirendi pontra nem volt lehet�sége javaslatot tenni, pedig számos olyan dolog van, 
melyre a kampánya során ígéretet tett.  
 
Nagy Imre polgármester: 

- a gyermekvédelmi feladatok eddig is hatósági körbe tartoztak, ezeknek a feladatoknak 
az elvégzését nem gátolja az, hogy nem hozott létre az önkormányzat szociális 
bizottságot. 

- nem érti miért csökken az iskolában a gyereklétszám, holott jó az oktatás színvonala. 
 

Ács Bertalanné sajóbábonyi lakos szerint azonban folyamatosan romlik az iskolai oktatás 
színvonala, nincsenek szaktanárok. Fontos feladata a városnak az is, hogy a gyermekeket itt 
tartsa. 
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Soós Zoltánné sajóbábonyi lakos pozitívumként ítéli, hogy az önkormányzat támogatja az 
iszapkatasztrófa károsultjait, hiszen még nagyon sok pénzre van ott szükség. Azonban 
javasolja, hogy vigye el oda az önkormányzat és annak adja át akinek szüksége van rá.  
Érdekl�di, hogy milyen jogszabály határozza azt meg, hogy milyen szeméttárolót szállít el a 
CIRKONT. Javasolja az önkormányzat módosítsa a szerz�dés oly módon, hogy egy kukát 
ürítsenek, bármilyen legyen. 
Sajóecsegen dolgozik, az autóbusz a csatlakozást rendszeresen nem várja meg. Az 
önkormányzat vegye fel a kapcsolatot a VOLÁN-nal ennek érdekében. Az elágazásnál lév� 
buszmegálló huzatos, szükség lenne a kijavítására.  
Javasolja, hogy: 

- aki gyógyszert szeretne felíratni ne kelljen mennie a betegek közé, legyen hetente egy 
alkalom, amikor csak azokat fogadja a háziorvos akik „nem betegek”. 

- legyen módja a lakosságnak az önkormányzat üléseihez e-mailban hozzászólni. 
 
Nagy Imre polgármester kéri pontosan jelölje meg azokat az id�pontokat amikor az 
autóbusz nem várja meg a csatlakozást, hogy legyen módja ezt a VOLÁN felé jelezni. 
Az orvosi ellátással kapcsolatos kérését továbbítják a háziorvos felé.  
A hulladék elszállítására rendszeresített autó nem tud minden fajta kukát kezelni. 
 
Szabó Imre sajóbábonyi lakos  jelzi, hogy az Ady úton a vízelvezet� árok nincs kitakarítva. 
Az utca felett megáll az es�víz, melyben sok a szúnyog és kellemetlenséget okoz az ott 
él�knek. 
Nehezményezi, hogy az Ady útra soha nem jut közmunkás. 
 
Héczeiné Németh Katalin sajóbábonyi lakos  szerint alig akad olyan szül� aki fizet az 
iskolában az étkeztetésért, kb. 17. Javasolja, hogy ezeknek a gyerekeknek az étkeztetését is 
fedezze az önkormányzat a költségvetésében. 
Szerinte az iskolában a tantermek felújítására nem a szül�knek kéne költeni. 
 
Sándor Béla sajóbábonyi lakos  javasolja, hogy ne az önkormányzat ülésér�l készült 
jegyz�könyvet tegye fel a honlapjára az önkormányzat, hanem egy meghatározott id�pontban 
a televízióban adjon egy összefoglalót, valamint a TIP Tv-ben az önkormányzat híreit egy 
megadott id�pontban forgassák le, ne kelljen órákat várni, míg azok sorra kerülnek.  
Szükség lenne a Bábony patak medrének kitisztítására is 
 
Tóth István sajóbábonyi lakos  javasolja az ó-faluban lév� buszmegálló b�vítését, mert es�s 
id�ben alig fér el benne pár ember.  
A Gasparicsék házától a savas patak hídjáig a közvilágítást rendszeresen megrongálják. 
 
Zakar Lajosné sajóbábonyi lakos elmondja, hogy a református temet�t�l a vízelvezet� 
árokból nem folyik el a víz a Pet�fi útnál.  
A szennyvíz hálózat hibájára hívja fel a figyelmet, a szivattyú meghibásodásakor a szennyvíz 
a Kossuth útról a Pet�fi útra folyik. 
 
Kertész Ildikó sajóbábonyi lakos nincs megelégedve a fogászati ellátással, a fogorvossal, 
nagyon kevesen járnak hozzá Sajóbábonyból e miatt. Tenni kell valamit, hogy ne kelljen a 
lakosságnak olyan miatt fizetni máshol ami ingyen lenne.  
A salakos pályát egyesek üget�nek használják, a lovak ürülékét sem takarítják el, valamint az 
útról sem.  
Nagyon magas a vízdíj ára, több településen sokkal olcsóbb, lehet-e ellene tenni valamint. 
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Nincs semmi szolgáltatás a fiataloknak a településen. Nincs bölcs�dei ellátás sem, pedig 
város.  
Azt hallotta, hogy Fels�zsolcán a templom építését is támogatni fogja Sajóbábony. Igaz-e ez a 
hír. 
A Vörösmarty úton a kamionok leparkolnak a házak el valamint gyorsan közlekednek, az 
udvarból alig tudnak  kiállni az autóval.  
 
Nagy Imre polgármester  elmondja, hogy a vizet Miskolcon önkormányzati cég szolgáltatja 
azért alacsonyabb a díja. A sajóbábonyi vízdíj árát a minisztérium határozza meg. 
Az állati ürüléket az állta tulajdonosa köteles eltávolítani az úttestr�l. 
Felhívja a rend�rség figyelmét a szabálytalan parkolásra.  
A Bábony patak nem az önkormányzat tulajdona, de felhívja a tulajdonos figyelmét. 
 
Vadnai Ferencné sajóbábonyi lakos kapuja el�tt nem fejezték be a bitumenezést.  
A kapuja elé tettek egy villanyoszlopot, mellyel megrongálták a vízelvezet� árkot.  
 
Simon Zoltán sajóbábonyi lakos szerint sem nyújt megfelel� ellátást a fogorvos.  
A faluban lév� nyugdíjasklubbot nem sok id�s látogatja, javasolja b�vítse ki az 
önkormányzat, hogy a fiatalok is használhassák, � vállalja érte a felel�sséget.  
Az Erkel útról nehéz kikanyarodni a növények miatt.  
A Dózsa Gy. úton sok ingatlannál be van vezetve a szennyvíz a patakba.   
 
Nagy Imre polgármester  elmondja, hogy az étkeztetés díjának az átvállalásáról a képvisel�-
testületnek kell dönteni.  
 
Tóth Béla sajóbábonyi lakos  érdekl�dik, hogy tervezi-e az önkormányzat a református 
temet� felé vezet� út rendbetételét. Az eddigi munkálatok szerinte szakszer�tlenek voltak, a 
hordalékot a víz mint lemosta a Kossuth útra.  
Hiába foglalkoztat sok közmunkást az önkormányzat es� után a faluba nem mennek be, pedig 
látható lenne, hol kell a vízelvezetést javítani. A Varga szög végén es� után nem lehet 
közlekedni.  A pince soron sem jól készítették az utat.  
Fontos lenne az itt él�k számára a munkahelyek létesítése. Erre az önkormányzatnak is 
áldozni kell. 
 
 Nagy Imre polgármester tájékoztatja a lakosságot, hogy elkészült a csapadékvíz 
elvezetésének terve, vízjogi engedéllyel is rendelkezik. Tájékoztató fórumot tart majd, ahol 
megtekintheti az érdekl�d� lakosság. Jelenleg pályázati lehet�ség nincs.  
 
Rácz József sajóbábonyi lakos szerint hiába beszélnek bármilyen fórumon a települést érint� 
problémákról 20 éve nem változik semmi. 
Egyszer kéne valamit megcsinálni de azt rendesen. Mindenbe belekapnak és semmi nincs 
készen.   
 
Zelenák Ferenc sajóbábonyi lakos gyalázatos munkának tartja a Pet�fi út aszfaltozását. 2,5 
esetleg 3 cm aszfaltréteg került az útra, ami nincs is rendesen eldolgozva.  
Csúsznak be a patakmederbe a betonlapok, nincs kijavítva.  
 
Balogh Imre sajóbábonyi lakos a Kossuth úti vízelvez� megépítését kritizálja , ahol a 
vízszintezést senki nem végezte.  
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A Pet�fi útra 5 cm-t�l véknyabb aszfaltot nem lehetett volna tenni, ez az els� fagy után tönkre 
fog menni. Az nem kifogás, hogy ennyire volt pénze az önkormányzatnak, inkább javítottak 
volna rövidebb útszakaszt, de azt rendesen.  
Megvizsgálta-e az önkormányzat a szennyvíztisztító telepe iszaplerakójának az állapotát. ? 
Azt javasolja, hogy a küls�s bizottsági tagok ne kapjanak tiszteletdíjat, mutassák meg hogyan 
dolgoznak így a településért. 
 
Molnár Norbert sajóbábonyi lakos  javasolja, hogy a településen mindenki kapjon egy 
borítékot melyben visszaküldheti javaslatát, milyen változást szeretne a településen.  
 
Nagy Imre polgármester elmondja, hogy a kies� munkabér megtérítését szolgálja a 
tiszteletdíj. 
Több hozzászólás nem volt, megköszönte a lakosság nagy számú részt vételét.  
  
      Kmft. 
 
 
 
 Török Barna sk.              Nagy Imre sk. 
         címzetes f�jegyz�               polgármester 
 
 
  
 
 
 
 
 
 


